



**Programme des
Nations Unies pour
l'environnement**

Distr.
GENERALE

UNEP/OzL.Pro/ExCom/49/23
9 juin 2006

FRANÇAIS
ORIGINAL : ANGLAIS

COMITE EXECUTIF
DU FONDS MULTILATERAL AUX FINS
D'APPLICATION DU PROTOCOLE DE MONTREAL
Quarante-neuvième réunion
Montréal, 10 – 14 juillet 2006

**AMENDEMENTS AU PROGRAMME DE TRAVAIL DE L'ONUDI
POUR L'ANNEE 2006**

Les documents de présession du Comité exécutif du Fonds multilatéral aux fins d'application du Protocole de Montréal sont présentés sous réserve des décisions pouvant être prises par le Comité exécutif après leur publication.

Par souci d'économie, le présent document a été imprimé en nombre limité. Aussi les participants sont-ils priés de se munir de leurs propres exemplaires et de s'abstenir de demander des copies supplémentaires.

OBSERVATIONS ET RECOMMANDATIONS DU SECRETARIAT DU FONDS

1. L'ONUDI demande au Comité exécutif d'approuver la somme de 154 500 \$US au titre des amendements de son programme de travail pour l'année 2006, plus des coûts d'appui d'agence de 11 588 \$US.

2. Les activités proposées dans les amendements au Programme de travail de l'ONUDI sont présentées dans le Tableau 1 ci-dessous :

Tableau 1 : Programme de travail de l'ONUDI

Pays	Activité/Projet	Montant sollicité \$US	Montant recommandé \$US
SECTION A: ACTIVITÉS RECOMMANDÉES POUR APPROBATION GLOBALE			
A1. Préparation de projets :			
Cameroun	Préparation d'un projet de plan de gestion de l'élimination finale	30 000	30 000
Guinée	Préparation d'un projet de plan de gestion de l'élimination finale	15 000	15 000
Arabie saoudite	Préparation d'un projet de programme de pays/plan national d'élimination	65 000	65 000
Sous-total pour la préparation de projets :		110 000	110 000
SECTION B: ACTIVITÉS RECOMMANDÉES POUR EXAMEN INDIVIDUEL			
B1. Renouvellement de projets de renforcement des institutions :			
Qatar	Renouvellement du projet de renforcement des institutions : phase II (deuxième année)	44 500	
Sous-total pour les projets de renforcement des institutions :		44 500	
Sous-total		154 500	
Coûts d'appui à l'agence (7,5 pour cent pour la préparation de projets, le renforcement des institutions et les autres activités de plus de 250 000 \$US, et 9 pour cent pour les autres activités de moins de 250 000 \$US) :		11 588	
Total :		166 088	

SECTION A: ACTIVITÉS RECOMMANDÉES POUR APPROBATION GLOBALE

A1: Préparation de projets

Cameroun: Préparation d'un plan de gestion de l'élimination finale (PGEF)

Guinée: Préparation d'un plan de gestion de l'élimination finale (PGEF)

Description des projets

3. L'ONUDI a sollicité un financement en vue de la préparation de plans de gestion de l'élimination finale au Cameroun (30 000 \$US) et en Guinée (15 000 \$US). L'activité de préparation en Guinée sera menée conjointement avec le PNUE qui a sollicité un niveau de financement semblable. Aucune autre agence ne participe à la préparation du projet de PGEF au Cameroun.

Observations et recommandations du Secrétariat du Fonds

4. Les deux demandes sont conformes à la décision 45/54 et respectent les limites de financement qui y sont spécifiées. Elles n'étaient pas prévues dans le plan d'activités de l'ONUDI pour 2006 mais sont conformes aux mesures préparatoires requises par la décision 48/4 qui demandait aux agences bilatérales et d'exécution de s'efforcer de soumettre à la 50^e réunion du Comité exécutif le plus grand nombre possible de plans de gestion de l'élimination finale inscrits à leur plan d'activités pour 2007. Le Secrétariat recommande l'approbation globale des deux propositions aux niveaux de financement indiqués au Tableau 1, à condition que l'ONUDI soit priée de prendre en considération, lors de l'élaboration et de la mise en œuvre des PGEF, la décision 47/10 e) concernant l'inclusion du contrôle des importations dans les systèmes d'autorisation visant le bromure de méthyle, le tétrachlorure de carbone et/ou le méthyle chloroforme et les CFC.

Arabie saoudite : Préparation d'un programme de pays/plan national d'élimination : 65 000 \$US

Description du projet

5. L'ONUDI a sollicité 65 000 \$ US pour préparer un programme de pays/plan national d'élimination pour l'Arabie saoudite.

Observations du Secrétariat du Fonds

6. L'Arabie saoudite est classée parmi les pays visés à l'article 5. Elle n'a à ce jour reçu aucune assistance du Fonds multilatéral. La demande de l'Arabie Saoudite et sa classification aux termes du Protocole de Montréal ont été examinées par un groupe informel lors de la 46^e réunion, au cours de laquelle le Comité exécutif a décidé, entre autres, de reporter l'examen de la préparation de projets jusqu'à sa 48^e réunion (décision 46/26). Dans sa décision 48/40, le Comité exécutif a demandé au PNUE et à l'ONUDI de soumettre à la 49^e réunion du Comité exécutif une proposition de préparation de projet pour le programme de pays/plan national d'élimination, conformément aux règles suivies pour ce type de soumission. Ce projet sera exclusivement préparé par l'ONUDI mais le PNUE participera à sa mise en œuvre. Le niveau de financement sollicité par l'ONUDI est semblable à celui des autres propositions.

Recommandation du Secrétariat du Fonds

7. Le Secrétariat recommande l'approbation globale de la proposition au niveau de financement indiqué au Tableau 1.

SECTION B: ACTIVITÉS RECOMMANDÉES POUR EXAMEN INDIVIDUEL

B1: Renouvellement de projets de renforcement des institutions

a)	Qatar (phase II, deuxième année)	44 500 \$US
----	----------------------------------	-------------

Qatar: Renouvellement du projet de renforcement des institutions (deuxième année)

Historique

8. Le projet actuel de renforcement des institutions au Qatar a été approuvé à la 41^e réunion du Comité exécutif (décembre 2003) pour une année seulement car ce pays était en situation de non-conformité avec la décision XV/41 de la Réunion des Parties au Protocole de Montréal. Le Qatar a depuis fourni des données de consommation pour 2003 indiquant qu'il était retourné en situation de conformité. Les données récentes (2005) visées à l'Article 7 et déclarées au Secrétariat de l'ozone par le Qatar montrent que le pays a sensiblement réduit sa consommation de CFC et respecte les échéances du Protocole de Montréal. Le Qatar n'a toutefois pas fourni de rapport au Secrétariat du Fonds sur la mise en œuvre de son programme de pays. Il n'a par ailleurs toujours pas ratifié les amendements de Montréal et de Beijing au Protocole de Montréal.

Observations du Secrétariat du Fonds

9. Le Secrétariat a demandé à l'ONUDI de fournir des informations sur l'état d'avancement du projet de renforcement des institutions au Qatar car il ne possède aucun rapport de fond sur les activités réalisées pendant la période considérée. L'ONUDI a répondu que la mise en œuvre avait été retardée, essentiellement en raison de problèmes administratifs avec le pays. Ces problèmes devraient être résolus grâce à l'établissement d'un plan de travail concret, d'un calendrier et d'objectifs mesurables que le pays s'efforcera de respecter en 2006.

Recommandations du Secrétariat du Fonds

10. Le Comité exécutif est invité, à la lumière des observations du Secrétariat présentées ci-dessus, à approuver le financement de 44 500 \$US au titre de la deuxième année de la phase II du projet de renforcement des institutions du Qatar.



**United Nations
Environment
Programme**

Distr.
GENERAL

UNEP/OzL.Pro/ExCom/49/23
9 June 2006

ORIGINAL: ENGLISH

EXECUTIVE COMMITTEE OF
THE MULTILATERAL FUND FOR THE
IMPLEMENTATION OF THE MONTREAL PROTOCOL

Forty-ninth Meeting
Montreal, 10-14 July 2006

AMENDMENTS TO UNIDO WORK PROGRAMME FOR 2006

Pre-session documents of the Executive Committee of the Multilateral Fund for the Implementation of the Montreal Protocol are without prejudice to any decision that the Executive Committee might take following issue of the document.

For reasons of economy, this document is printed in a limited number. Delegates are kindly requested to bring their copies to the meeting and not to request additional copies.

COMMENTS AND RECOMMENDATIONS OF THE FUND SECRETARIAT

1. UNIDO is requesting approval from the Executive Committee of US \$154,500 for its 2006 Work Programme Amendments, plus agency support costs of US \$11,588.
2. The activities proposed in UNIDO's Work Programme Amendments are presented in Table 1 below:

Table 1: UNIDO's Work Programme Amendments

Country	Activity/Project	Amount Requested US \$	Amount Recommended US \$
SECTION A: ACTIVITIES RECOMMENDED FOR BLANKET APPROVAL			
A1. Project preparation:			
Cameroon	Project preparation of a terminal phase-out management plan	30,000	30,000
Guinea	Project preparation of a terminal phase-out management plan	15,000	15,000
Saudi Arabia	Project preparation of a country programme/ national phase-out plan	65,000	65,000
Subtotal for project preparation:		110,000	110,000
SECTION B: ACTIVITIES RECOMMENDED FOR INDIVIDUAL CONSIDERATION			
B1. Renewal of institutional strengthening projects:			
Qatar	Renewal of institutional strengthening project: phase II (second year)	44,500	
Subtotal for institutional strengthening projects:		44,500	
Subtotal		154,500	
Agency support costs (7.5 per cent for project preparation and institutional strengthening, and for other activities over US \$250,000, and 9 per cent for other activities under US \$250,000):		11,588	
Total:		166,088	

SECTION A: ACTIVITIES RECOMMENDED FOR BLANKET APPROVAL

A1: Project preparation

Cameroon: Preparation of terminal phase-out management plan (TPMP)

Guinea: Preparation of terminal phase-out management plan (TPMP)

Project description

3. UNIDO has requested funding for preparation of total phase-out management plans in Cameroon (US \$30,000) and Guinea (US \$15,000). The preparatory activity in Guinea will be shared with UNEP which has requested a similar level of funding. No other agency is involved in preparation of the Cameroon TPMP.

Fund Secretariat's comments and recommendations

4. The two requests are consistent with decision 45/54, and within the funding limits specified therein. Neither request was foreshadowed in UNIDO's 2006 business plan, however they are consistent with the preparatory action required to implement decision 48/4 which requested bilateral and implementing agencies to strive to have as many terminal phase-out management plans as possible from their 2007 business plans ready for submission to the 50th Meeting of the Executive Committee. The Secretariat recommends blanket approval of the two proposals at the levels of funding indicated in Table 1, with the proviso that in developing and subsequently implementing the TPMPs UNIDO be requested to take into account decision 47/10(e) regarding the inclusion of import controls in licensing systems for methyl bromide, CTC and/or TCA, as well as CFCs.

Saudi Arabia: Preparation of a country programme/national phase-out plan: US \$65,000

Project description

5. UNIDO has requested US \$65,000 to prepare a combined country programme/national phase-out plan for Saudi Arabia.

Fund Secretariat's comments

6. Saudi Arabia is classified as an Article 5 country. It has not so far received any assistance under the Multilateral Fund. Saudi Arabia's request and the historical record of its classification under the Montreal Protocol were reviewed in an informal group at the 46th Meeting at which the Executive Committee decided, inter alia, to defer consideration of project preparation funding until the 48th Meeting (decision 46/26). In decision 48/40, the Executive Committee requested UNEP and UNIDO to submit a project preparation proposal for the country programme/national phase-out plan to the 49th Meeting of the Executive Committee, consistent with the guidelines for such submissions. The project will be prepared wholly by UNIDO, however UNEP will be involved in implementation. The level of funding requested by UNIDO is consistent with other approvals.

Fund Secretariat's recommendation

7. The Secretariat recommends blanket approval of the proposal at the level of funding indicated in Table 1.

SECTION B: ACTIVITIES RECOMMENDED FOR INDIVIDUAL CONSIDERATION

B1: Renewal of institutional strengthening project

(a)	Qatar (phase II, second year)	US \$44,500
-----	-------------------------------	-------------

Qatar: Renewal of institutional strengthening (second year)

Background

8. The current institutional strengthening project for Qatar was approved at the 41st Executive Committee Meeting (December 2003) for one year only, as the country was declared in non-compliance under decision XV/41 of the Meeting of the Parties to the Montreal Protocol. Qatar had subsequently reported consumption data for 2003 indicating that it had returned to compliance. Recent data for Article 7 as reported by Qatar to the Ozone Secretariat for 2005 shows the country has made some significant reductions in its CFC consumption, and is meeting Montreal Protocol targets. However, it has not yet reported on the status of its country programme implementation to the Fund Secretariat to date. Qatar still has not ratified the Montreal and Beijing Amendments to the Montreal Protocol.

Fund Secretariat's comments

9. The Secretariat requested UNIDO to provide information on the progress of the implementation of the institutional strengthening project in Qatar, as there was no substantive report of activities completed for the period. UNIDO reported that there had been delays in implementation which were due mostly to administrative arrangements with the country. This is being resolved with a concrete work plan, timetable, and measurable targets that the country will endeavour to undertake in 2006.

Fund Secretariat's recommendations

10. In light of the information provided in the Secretariat's comments above, the Executive Committee may wish to approve funding for the second year of Phase II of the institutional strengthening project for Qatar at the level of US \$44,500.



UNITED NATIONS INDUSTRIAL DEVELOPMENT ORGANIZATION

49th Executive Committee of the
Multilateral Fund for the Implementation
of the Montreal Protocol

UNIDO 2006 Work Programme
Amendment

Item	Country	Title of Project	Substance	Type	Project Value (w/o A.S.C.) in US\$	A.S.C in US\$	Requested Amount (incl. A.S.C.) in US\$	A.S.C %	Duration in months	Submission to ExCom meeting	Remarks
Project Preparation											
1	Cameroon	Preparation of a TPMP	CFC/TCA	PRP	30.000	2.250	32.250	7,50	12	49	
1	Guinea-Conakry	Preparation of a TPMP (investment part)	CFC	PRP	15.000	1.125	16.125	7,50	12	49	
1	Saudi Arabia	Preparation of a Country Programme/National Phase-out Plan	CFC	PRP	65.000	4.875	69.875	7,50	18	49	ExCom Dec. 48/40
3		Subtotal			110.000	8.250	118.250				
Institutional Strengthening											
1	Qatar	Renewal of institutional strengthening support, Phase II (second-year funding)	SEV	INS	44.500	3.338	47.838	7,50	12	49	One-year-funding approved by 41st ExCom
1		Subtotal			44.500	3.338	47.838				
4		TOTAL			154.500	11.588	166.088				